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Ulice 28. října 
 

Vážení občané, 
májové dny máme za sebou, připomínaly spíše 40 dnů Medardových kapek. Vody jsme se užili dosti, snad sluníčko nebude otálet. 
Deštivé počasí na našem katastru škody nezpůsobilo, pouze v dolní části toku Polančice došlo k vylití z koryta. Městskému úřadu dosud 
nebylo sděleno, že by došlo k poškození soukromých nemovitostí povodněmi. V této souvislosti bych chtěl poděkovat jednotce 
dobrovolných hasičů za jejich pohotovost v kritických dnech, za monitorování povodňového stavu a pohotové výjezdy, kdy zejména 
odstraňovali spadlé stromy. Totéž patří pracovníkům Technické správy při práci na uvolňování vpustí, průtoků, odstraňování spadlých 
větví a poruch na veřejném osvětlení.  
Jsme si vědomi kritiky parkování na prostranství před pomníkem osvobození a budovou zámku. Parkování v tomto prostoru bude 
ukončeno k 30.6.2010, kdy se předpokládá otevření prodejny potravin Hruška. Parkování je povoleno v pracovní dny do 15 hodin, po 
této hodině provádí kontroly Policie ČR. Tento stav nám není lhostejný, jedná se o přechodné a nouzové řešení. Proto Vás, občany, 
žádám ještě o chvíli trpělivosti o shovívavosti. Obdobně parkování podél obvodu kostela sv. Kateřiny nepřidává na kráse a spokojenosti. 
Zastupitelé města na svém jednání 28. dubna schválili finance na dokončení opravy „Centrální části města“, tj. ul. Lidické včetně 
chodníků po ul. Čs. armády. Předpokládáme, že od 1. června dojde k uzavření této části ulice včetně ulice Požárnické v úseku mezi ul. 
Lidickou a 28. října. Rovněž dojde k přechodnému přemístění autobusových zastávek „Kulturní dům“. K 30. červnu by měla být ul. 
Požárnická zprůjezdněna tak, aby bylo umožněno zásobování a vjezd na nově vybudované parkoviště prodejny Hruška. Ukončení celé 
opravy se předpokládá 25. srpna 2010. Informujeme Vás o připravované opravě a zároveň prosíme o respektování a pochopení 
přechodných omezení.  
Situace v přípravě stavby „Kanalizace města“ je následující: námitku proti rozhodnutí o výběru nejvhodnější nabídky podala firma BAK 
stavební společnost a.s., námitce nebylo zadavatelem vyhověno, stěžovatel v zákonem stanovené lhůtě nepodal návrh na 
přezkoumávání úkonů zadavatele u Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže, tzn., že mohou pokračovat práce na uzavření smlouvy       
o dílo s vybraným uchazečem, výběrové řízení na poskytnutí úvěru a technický dozor investora. Toto jsou nutné podklady pro uzavření 
smlouvy o poskytnutí dotace se Státním fondem životního prostředí ČR a schválení zastupitelstvem města. Termín zahájení nemám 
v této chvíli odvahu sdělit, protože zúřadování dotace trvá déle než její vlastní realizace a nelze předvídat např. jak dlouho bude „ležet“ 
smlouva k podpisu na SFŽP ČR. 
Zastupitelstvo města na svém jednání 28. dubna projednalo plnění „Programu rozvoje města na léta 2008-2011“, schválilo investice a 
opravy města v r. 2010, zabývalo se hospodařením města za leden a březen. Schválilo zadání nového Územního plánu. Projednávalo 
žádosti o prodeje nemovitostí a změny územního plánu města Klimkovic. Program zastupitelstva byl doplněn o zrušení usnesení 
zastupitelstva z 19.3.2009 ve věci dalšího využití koupaliště. Tato usnesení byla zrušena. Další vývoj areálu koupaliště bude již „v rukou“ 
nových zastupitelů. Rada města následně projednala převod části pozemků (bez bazénové části) do správy Technické správy města, 
která provede jeho základní údržbu tak, aby byl zpřístupněn veřejnému využití. Obsah celého usnesení zastupitelstva je zveřejněn 
obvyklým způsobem. 
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Rada města na svém jednání 11. května se zabývala stavem 
přípravy stavby „Kanalizace města“, připomínkami a náměty 
občanů z posledního setkání členů ZM s občany a dalšími 34 
materiály, které si vyžadují stanovisko rady města. Přijaté závěry 
jsou uvedeny v usnesení, které je zveřejněno. 
V posledním období se vedou diskuze – polemiky na téma 
pracovních setkání zastupitelů, zveřejňování článků ve Zpravodaji 
resp. jejich omezování starostou, resp. radou města dle Zásad pro 
vydávání Zpravodaje. V žádném případě není mou snahou nebo 
záměrem provádět nějakou cenzuru, selekci či politickou profilaci. 
Tomu jsem byl vzdálen po celou dobu mého působení ve funkci, 
rovněž jsem přesvědčen, že politikaření do práce samosprávy 
v podmínkách velikosti našeho města nepatří. Zastávám názor, že 
pokud by na zastupitelstvu 17. února 2010 byla učiněna jasná 
dohoda o formě jednání s Občanskou iniciativou, zastupiteli a 

veřejností, pak by k veškerým dosavadním polemickým nebo i 
kontroverzním stanoviskům nemuselo dojít. Proč článek nebyl 
zveřejněn v květnovém zpravodaji bylo sděleno Ing. Husťákovi za 
účasti tajemnice Ing. Vavrošové osobně, navíc uzávěrka 
květnového zpravodaje byla v dubnu. Zveřejněný článek 
„opozičního“ zastupitele kromě uvedených některých chybných 
údajů svědčí o nesledování volební kampaně, k tomu však stačí 
otevřít si denní tisk, pustit si televizi nebo prolistovat volební 
letáky. 
Na závěr bych zmínil pouze malou drobnost - aby na pracovním 
setkání zastupitelů si někdo pořizoval tajně nahrávku a pak 
vyhrožoval, tak to je trošku silné kafe. 
S přáním krásných červnových dnů, očekávaných nadcházejících 
příjemných dovolených i komunálních voleb. 
Ing. Pavel Malík, starosta 

 

Opoziční zastupitelé nemohou uveřejňovat články do 
Zpravodaje? 
Starosta Ing. Malík mi bez sdělení důvodu neuveřejnil článek 
v květnovém Zpravodaji ohledně veřejnosti pracovních schůzek 
zastupitelstva a využil své pravomoci podle Zásad pro vydávání 
Zpravodaje nechat rozhodnout o uveřejnění článku radu města. 
Ačkoliv se od té doby konala rada města nejméně jednou 12.5. 
2010, dodnes (17.5.2010) se uveřejněním mého článku nezabývala 
a já nevím které ustanovení Zásad pro vydávání Zpravodaje jsem 
porušil. 
Na řádném zasedání zastupitelstva dne 28.4.2010 jsem předložil 
návrh upravit Zásady pro vydávání Zpravodaje (dále jen Zásady) 
tak, aby o uveřejňování článků rozhodovala pouze Redakční rada 
Zpravodaje. Tento bod programu se projednal bez přijetí 
usnesení, neboť ani jeden z návrhů na úpravu Zásad nezískal 
většinu. 
Naopak článek předsedy MS ODS v Klimkovicích vyšel v rámci 
předvolební kampaně v květnovém Zpravodaji v rozporu se 
Zásadami, konkrétně s ustanoveními č.2. a č.3. článku 2 Zásad, 
cituji: 
       2.  Příspěvky poslanců a senátorů Parlamentu ČR se 
zveřejňují pouze v případě, že se jedná o informace a sdělení, 
která nejsou konfrontační s jinými politickými názory 
vyplývající z pohledu dění ve společnosti.  
       3. Příspěvky politických stran a hnutí se jednou v rámci 
předvolebních kampaní zveřejňují zdarma v rozsahu 1/2 strany 
formátu A4, jinak pro ně platí stejné zásady jako pro 
ostatní příspěvky. 

Je tedy zřejmé, že článek na straně 4 květnového Zpravodaje 
předsedy MS ODS, ačkoliv byl konfrontační s jinými politickými 
názory, byl uveřejněn v rozporu se Zásadami. Dále je paradoxní, 
že právě ustanovení č.2 článku 2 Zásad jsem navrhoval na 
uvedeném zasedání zastupitelstva zrušit. Myslím si totiž, že slušně 
vedená diskuze, polemika a argumentace je prospěšná pro 
zajištění co největší míry objektivity. Objektivita se naopak 
nedosáhne odstraňováním polemiky, předkládání obrazu 
jednoduchého světa, kde neexistují diskuse a spory. Můj návrh 
umožňoval vést polemiku a diskuzi ať už mezi stranami nebo mezi 
občany ne sice ve Zpravodaji, který je z pochopitelných důvodů 
limitován rozsahem, ale na internetových stránkách města. Když 
se podíváte na portály ostatních měst a obcí, jsou na nich diskuze 
běžné. 
Radniční periodika placená z veřejných prostředků s sebou mohou 
přinášet nebezpečí, pokud se stanou hlásnou troubou pozitivní 
propagandy strany, která momentálně radnici vládne. Nastávají 
tak případy, kdy je opozici zakázáno publikovat svůj názor anebo 
kdy si vládnoucí politici či strany dělají vlastní reklamu 
z veřejného rozpočtu. Doufám, že to není případ Klimkovic a Vy 
jste si tento článek  v červnovém vydání Zpravodaje právě 
dočetli… 
Přeji krásné a teplé léto…                                                
 
Ing. Zdeněk Husťák, zastupitel za ČSSD 

 

Zprávy z radnice 
Jak jsme přislíbili v dubnovém čísle zpravodaje, informujeme Vás 
touto cestou o investičních akcích, které město pro letošní rok 
zajišťuje. Mimo hlavní stavební akci, kterou je jistě rekonstrukce 
kanalizace (bližší informace najdete v článku pana starosty) 
připravuje nebo již realizuje město dále: 
- předláždění zbývající části ulice Lidické v úseku od zámku 

k hlavní křižovatce, včetně chodníků a napojení na ulici 
Požárnickou, nových autobusových čekáren na zastávce 
„kulturní dům“ a dovybavení centra města mobiliářem. Na 
tuto akci vyčlenilo z rozpočtu města částku téměř 4 mil. Kč. 
Stávající prosklená autobusová čekárna, která je od svého 
umístění předmětem kritiky pro svou velikost, bude použita 
na autobusové zastávce v Josefovicích. Dopravní uzávěra 
v této oblasti bude téměř do konce srpna letošního roku a 
rovněž si vyžádá přemístění autobusových zastávek k zajištění 
provozu všech autobusových linek, které zde projíždějí. 

- oprava zdi v parku P.Bezruče (část mezi parkem a farskou 
zahradou), kde bylo zvažováno více variant provedení opravy 
a na základě posouzení a vyjádření „památkářů“, bude zeď 
cihelná a omítnutá 

- oprava povrchu zbývající části ulice Fonovické (cca 1800 m2) 
- poté by už měla být celá ulice, která je v Klimkovicích 
nejdelší místní komunikací, opravena. K tomu jedna 
zajímavost – jen pojmenovaných ulic máme v Klimkovicích 
sedmdesát!  

- výměna vchodových dveří do zdravotního střediska – 
důvodem je skutečnost, je otvírané křídlo dveří má pouze 70 
cm a nejenže je to docela těsné pro vozíčkáře, ale 
nedostačující  z požárního hlediska jako únikový východ  

- oprava části střechy kina Panorama, do které zatéká natolik, 
že i byt v suterénu budovy byl letos „vyplaven“. Pro 
zajímavost – oprava bude provedena pokrytím střechy 
polyuretanovou pěnou 

- zprůchodnění Hluboké cesty – úprava „zeleně“ tak, aby stezka 
opět sloužila veřejnosti jako tradiční vycházková trasa  

- úprava plochy před hřištěm v Josefovicích 
- instalace topných kabelů do vybraných okapů na zámku – po 

zkušenostech z letošní zimy chceme předejít situaci, kdy se 
v některých místech hromadily převisy sněhu a tvořily 
rampouchy  

- vysadili jsme po městě několik stromů, mj. na ulici Lidické na 
pozemku, kde dříve stála trafika,  a to jako první (malý) krok 
k rekonstrukci této ulice. Projektová dokumentace na úpravu 
obrubníků a vjezdů je připravena a pomalu se rýsuje 
neodvratná nutnost vykácení vzrostlé lipové aleje od hlavní 
křižovatky směrem ke starému hřbitovu. Bylo provedeno 
posouzení zdravotního stavu stromů a skutečnost je taková, 
že kromě jednoho, jsou ostatní napadeny dřevokaznou 
houbou, některé velmi proschlé. Nikoho to určitě netěší, 
kvetoucí lípy jsou okrasou této části města, ale doufejme, že 
nově vysázená alej stromů je brzy nahradí. 
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Jen si všichni přejeme, aby vandalové neničili to, co se podaří 
vybudovat nebo opravit, jako se stalo například při opravě 
jednoho z altánů v parku, kdy byla znehodnocena ještě vlhká 
omítka a musela se opravovat znovu.  
A ještě jedna nemilá zpráva – pracovníky hospodářsko-
technického odboru MěÚ bylo zjištěno, že červenolistý buk – 

krásný strom mezi panelovými domy u ul. Havlíčkovy – má 
bohužel nevratně poškozenu patu stromu houbou (zřejmě 
v důsledku přisypání kmene v minulosti) a bude proto 
z bezpečnostních důvodů skácen. Možnost, že by se sám vyvrátil je 
reálná a ochrana lidských životů je přednější.  
Hospodářsko-technický odbor MěÚ 

  
 

Zrušení septiků  a žump v rámci realizace stavby kanalizace 
města  
Vážení občané,  
MěÚ Klimkovice zjistil, že někteří z vás si zbytečně  v rámci stavby 
„Kanalizace města Klimkovic“ zajišťují pro  likvidaci žump a 
septiků projektovou dokumentaci. Proto opětovně upozorňujeme, 
že ti z vás, kteří se budou napojovat na kanalizaci v rámci stavby 
„Kanalizace města Klimkovic“  si nemusí nechávat zpracovávat 
projekty kanalizačních přípojek a odstranění stavby žumpy 
(bezodtokové jímky).  

V případě septiků (odtokových jímek) je nutno si zažádat o 
povolení odstranění septiku pouze v případě, že na tento septik 
máte stavební povolení na STAVBU VODNÍHO DÍLA, vydané 
odborem výstavby  ONV v Novém Jičíně nebo Magistrátem města 
Ostravy odborem ochrany životního prostředí.  
Mgr. Naděžda Kolinová, vedoucí hospodářsko-technického 
odboru 

 

Kolik nás stojí odchyt psů? 
Město Klimkovice má uzavřenou příkazní smlouvu se Statutárním 
městem Ostravou, na základě které je Městská policie Ostrava 
oprávněna provádět odchyt toulavých a opuštěných psů na území 
města Klimkovic a umísit tyto nalezené psy v útulku v Ostravě 
Třebovicích za předpokladu, že to umožňuje celková kapacita 
útulku. Za umístění jednoho psa v útulku zaplatí město 
Klimkovice 88 Kč denně. Další náklady spojené s odchytem psů 
spočívají v nákladech na plat strážníků provádějících odchyt a 

nákladech na 
pohonné hmoty. 
Částka za 
odpracovanou hodinu 
strážníka při odchytu 
činí 205 Kč.  
V útulku v Ostravě – 
Třebovicích máme 
umístěného jednoho 
psa nalezeného na 
území města 
Klimkovic 11.1.2010. 
Jedná se o pejska č. 

14207 ve věku 3 roky. Faktura za pobyt tohoto psa v útulku od 
11.1.2010 do 31.3.2010 činila 8.631 Kč. Z toho je náklad na 
ošetření 984 Kč, na léky 1.251 Kč, na stravu 629 Kč a paušální 
náklady celkem 5.767 Kč.  

Ač kapacita útulku činí 149 míst, je útulek zcela naplněn. Jakýsi 
„manipulační prostor“ zaniknul umístěním cca 32 psů od 
chovatelky z Ostravy, která své psy týrala. V současné době 
probíhá soudní spor, do jehož vyřešení zůstanou psi v útulku a 
možnost přijetí „našich“ psů je mizivá.  
Pokud je pejsek přijat do útulku, je mu poskytnuto veterinární 
ošetření. Veterinář zjistí zdravotní stav nalezeného pejska, 
provede odčervení, vakcinaci, ošetří zranění a provede další 
potřebná opatření. O všech psech, umístěných v útulku je vedena 
přesná evidence. Do praxe byly zavedeny mikročipy k označení 
psů, což značně usnadnilo jejich další identifikaci a případně 
nalezení zákonného majitele psa. Cílem útulku je poskytnutí 
maximální možné péče všem svým svěřencům.   
Útulek však neslouží k trvalému umístění zvířat nebo k jejich 
odchovu. Snahou zaměstnanců je po nezbytném ošetření předat 
psy, jejichž majitele se nepodaří zjistit, do pěstounské péče. Při 
telefonickém rozhovoru si vedoucí útulku postěžoval na 
nezodpovědné majitele psů, jejichž pejsci jsou v útulku umístěni i 
15krát ročně, někteří majitelé si pro svého miláčka ani nepřijdou.      
A jak píše na svých stránkách Městská policie Ostrava:“ Všichni 
nám dáte asi za pravdu, že "pes je nejlepší přítel člověka". Ale jsme 
také my jejich nejlepší přátelé?“  
Nezbývá, než souhlasit.. 
Bc. Andrea Jahnová, referent odboru správního, 
 část textu převzata z www.mpoostrava.cz 

 

Pozvánka na XII. setkání pěstounů psů z třebovického útulku 
Dne 19. června 2010 se od 9:00 hodin v areálu útulku pro 
nalezené psy v Ostravě-Třebovicích uskuteční v pořadí již 
XII. setkání pěstounů psů z třebovického útulku. Majitelé a 
pěstouni pejsků, kteří se chtějí tohoto setkání zúčastnit a předvést 
své dovednosti, se mohou přihlásit telefonicky na čísle 
596 967 288 nebo prostřednictvím elektronické pošty na adrese 
info@mpostrava.cz nebo také osobně v útulku pro nalezené psy 
v Ostravě – Třebovicích, ul. Provozní 4, a to denně od 10:00 do 
17:00 hodin. Přihlásit se je možno také na našich internetových 
stránkách www.mpostrava.cz vyplněním příslušného formuláře. 

Pro návštěvníky je připraven jako každoročně bohatý program, 
ukázky z činnosti městské policie, svými dovednostmi se pochlubí 
členové Judo clubu Městské policie Ostrava, zájemci si budou 
moci v rámci otevřených dveří prohlédnout prostory útulku pro 
nalezené psy, připravena je také laserová střelnice a program pro 
děti. Vstup na akci je zdarma. Těšíme se na každého účastníka! 
 
Vladimíra Zychová, Městská policie Ostrava, tel. 599 414 165, 
724 254 222

 

Očkování psů proti vzteklině 
Čtvrtek 10.6.2010, cena 80,-Kč včetně DPH, s sebou očkovací 
průkaz, náhubek. 
8:00 – 8:30  Klimkovice městský úřad 
8:45 – 9:00  ÖMV 
9:15 – 9:30  Fonovice 
16:30 – 17:00  Hýlov U Hasičů 
17:00 – 17:15  Hýlov U Lesa 
17:30 – 18:00  Josefovice 
18:15 – 18:45  Klimkovice městský úřad 
MVDr. Andrle 

 
 
 

Ověřování listin 
Upozorňujeme občany, že listiny k ověřování (vidimaci) si 
musejí donést na úřad již okopírované. Pro veřejnost 
nekopírujeme. 
Hodiny k ověřování jsou stanoveny: 
Pondělí:,   08,00 - 11,30, 12,30 - 17,00 
Úterý:       08,00 - 11,30, 12,00 - 14,00 
Středa:      08,00 - 11,30, 12,30 - 17,00 
Čtvrtek:    08,00 - 11,30, 12,00 - 14,00 
Pátek:       pro veřejnost zavřeno                       Správní odbor  
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Poděkování hasičům 
Město Klimkovice vyslovuje poděkování členům Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů města Klimkovic pod vedením pana Miroslava 
Špalka za profesionálně odvedenou práci při likvidaci následků letošních 
povodní. Jejich pomoc směřovala nejen k našim občanům a organizacím, 
ale i k okolním obcím. Vstřícnost našich hasičů a výkonnost našeho 
požárního vozidla ocenili i v Muglinově nebo v Bohumíně. Nejen požáry, 
ale i ostatní krizové situace dnes a denně potvrzují, jak je práce 
dobrovolných hasičů prospěšná a potřebná. 

 
 
 
foto archiv velitele 
Za město Klimkovice Bc. Andrea Jahnová, referent odboru správního 
 
 
 
 

 

Hasiči přísahali, modlili se a hráli v Czestochowe …. 
Strażacy przysięgali, modlili się i grali 
Více než 50.000 členů profesionálních a dobrovolných hasičských jednotek, civilních zaměstnanců státní požární správy, studentů 
hasičských škol a zahraničních hostů se zúčastnilo sobotu 24. dubna šesté Hasičské celonárodní poutě v Czestochowe. Tento velký 
svátek polských hasičů se koná jednou za pět let vždy před 4. květnem, svátkem sv. Floriana a letos se ho zúčastnila také sedmičlenná 
delegace dobrovolných hasičů z Klimkovic, kteří zde přijeli na pozvání svých přátel z Mikolowa. 
Vše začalo před katedrálou v Czestochowe, kde tisíce zúčastněných v tmavě modrých uniformách pozdravil metropolita Czestochowe 
Stanislaw Nowak. Pak všichni v doprovodu hasičských kapel pochodovali hlavní třídou na Jasnou Goru, kde se konal nejprve pod 
vedením kapelníka Mariana Chmielewskeho společný koncert 157 dechových hudeb a 22 vokálních sborů dobrovolných hasičů z celého 
Polska. V pravé poledne pak začala slavnostní mše, kterou celebroval arcibiskup Leszek Slawoj. Během ní se na pódiu vystřídali 
jednotliví řečníci, jako např. předseda vlády Waldemar Pawlak, Wiesław Leśniakiewicz, velitel Hasičského záchranného sboru Polské 
republiky a mnoho dalších, kteří mimo jiné  vzpomenuli také obětí leteckého neštěstí u Smolenska, při kterém zahynuli významní polští 
činitelé, z nichž někteří měli být rovněž přítomni na této pouti. Vše bylo zakončeno přísahou hasičů, kterou vedl Monsignor Jr. Brig. 
Krzysztof Jackowski, národní kaplan pro polské hasiče.  
Dojmy naší delegace z této velkolepé akce byly jedinečné. Vidět tak ohromné množství hasičů, tisíce praporů, hasičských dechových 
souborů, množství hasičských uniforem a lidí, které spojuje hasičská myšlenka, je zážitek na který budeme dlouho vzpomínat.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Zdroj: Gazeta Wyborcza Czestochowa 
Zpracoval: Špalek Miroslav, velitel JSDH Klimkovice 
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Fotografická i výtvarná soutěž s tématem domácího násilí 
Projekt Městského ředitelství policie Ostrava „Řešení problematiky domácího násilí v Ostravě“ za finanční podpory statutárního města 
Ostravy. 
Soutěž proběhne v době od 25.5.2010 do 11.6.2010. Úkolem soutěžících je ztvárnit stanovená témata různými způsoby – výtvarně, 
fotograficky aj. Vybraná či vítězná díla (fotografie, kresby) pak budou využita v rámci cílené mediální kampaně (plakáty, letáky) boje 
s domácím násilím. Nejzajímavější díla budou také vystavena na Slezskoostravském hradě dne 21.6.2010 v průběhu Dne policie. 
Cílová skupina- autoři bez omezení věku. Soutěže se nesmí zúčastnit organizátoři, včetně nejbližších rodinných příslušníků, 
podílejících se na přípravě a vyhodnocení soutěže. 
Časové období - soutěž proběhne od 25.5.2010 do 11.6.2010. Vyhlášení nejúspěšnějších děl a jejich autorů proběhne 21.6.2010 ve 
slavnostní části Dne policie na Slezskoostravském hradě. 
Témata soutěže: Domácí násilí – násilí za zavřenými dveřmi, násilí v soukromí, násilí mezi nejbližšími…, Týrané děti, Násilí na 
seniorech, Stalking, Oběť domácího násilí, Agresor 
Další podrobnosti o soutěži – podmínky, vyhodnocení, termoínky, kontakty... jsou uvedeny na www.mesto-klimkovice.cz – Akce 
jinde. 
por. Bc. Gabriela Holčáková,  komisařka 
 
 

                  
 
Občanské družení Eko-info centrum Ostrava (EICO) se letos aktivně zapojilo do programu Zelená úsporám, který je realizován za 
finanční podpory Státního fondu životního prostředí a Ministerstva životního prostředí. Nabízíme Vám tak zdarma možnost konzultací 
Vašich záměrů od 13.5. 2010 každý druhý čtvrtek přímo v Klimkovicích (pro předání první informace o problému preferujeme mailový 
kontakt): zelenausporam@eico.cz, 739 677 797, 739 185 004, 739 185 003, RC Želvička, Lidická 1, Klimkovice (budova Městského 
úřadu Klimkovice), každý sudý čtvrtek 15-17 h. Více na www.eico.cz a http://www.eico.cz/?mnu=zelenausporam. 
Občanské družení Eko-info centrum Ostrava 
 

Je jen jedna země - Projektový den na ZŠ Klimkovice ke Dni Země  
„Země nepotřebuje nové kontinenty, ale nové lidi.“ Jules Verne 
Dne 22. 4. 2010 se celý druhý stupeň, tedy šesté až deváté třídy, sešel ve školní tělocvičně. V projektovém 
dni Je jen jedna Země jsme měli předvést své znalosti o světě, o naší Zemi a objevovat nejen krásu, ale i 
chudobu naší planety, a to během putování po jednotlivých kontinentech. Rozdělili jsme se tedy do skupin, 
a to tak, že v každé bylo asi 8 – 9 žáků, které určil los. V každém týmu byli zastoupeni žáci všech tříd tak, 
aby znalosti jednotlivých týmů byly vyrovnané. Pak jsme si vyslechli od paní učitelky pár důležitých 
informací  
o průběhu našeho putování a také o tom, kde budou v areálu školy umístěna stanoviště s učiteli, u kterých 
budeme plnit jednotlivé úkoly. Každý tým dostal složku s předtištěnými papíry, které jsme měli během dne 
vyplňovat. Poté se skupinky rozešly na určená stanoviště. Naše putování mohlo začít. Úkoly na každém zastavení byly zajímavé, 
v některých bylo i trošku zeměpisu a všechny měly společné to, že se buď týkaly problémů na Zemi, nebo řešení těchto problémů, která 
bychom měli podporovat. Poté, co všechny týmy obešly stanoviště umístěná uvnitř ve škole i venku v areálu školy, naše cestování 
skončilo. Skupinky měly ještě poslední úkol napsat po celém dni krátké hodnocení celé akce, jestli se nám tento projektový den líbil. 
Myslím si, že to bylo dobré zpestření školního života a že tyto dny jsou pro nás všechny moc užitečné, abychom si uvědomili, jak je naše 
Země pro nás důležitá a jak bychom se k ní měli chovat. 
Andrea Nejedlíková, žákyně VI.B 
   

Stříbro z Flory Olomouc 
Součástí letošní jarní mezinárodní zahradnické výstavy FLORA OLOMOUC 2010 se 
stala dne 21. dubna celostátní floristická soutěž profesionálů i žáků odborných škol, 
kterou tam společně s Výstavištěm Flora Olomouc uspořádal Svaz květinářů a 
floristů ČR. Tématem soutěže byla svatební kytice a podložka pod prstýnky. 
Tohoto prestižního klání se zúčastnilo 34 soutěžících. Pětičlenná komise složená z 
předních floristů České i Slovenské republiky, mezi něž právem patří také naše 
učitelka odborného výcviku Naděžda Kašpříková, s uznáním ohodnotila vysokou 
floristickou úroveň prací naprosté většiny soutěžících. A reprezentantky naší školy 
opět patřily mezi nejlepší. Jana Kampasová ze 3. ročníku a Petra Luchová ze 2. 
ročníku obsadily 2. místo, 6. místo patří Monice Lokajové ze 3. ročníku a 
Barboře Kudellové z 1. ročníku. Na soutěž připravovala naše žákyně učitelka 
odborného výcviku Karla Bajnarová. 
Také v kategorii seniorů (26 účastníků) nám udělali radost naši absolventi. Anna 
Kamrádová a Karolína Flaschková, které už studují na vysoké škole, získaly 5. 
místo, náš další bývalý žák, absovent nástavbového studia v Rajhradu, Vojtěch 
Lazecký vybojoval  9. místo a naší další absolventce Pavlíně Koreníkové patří 
7. místo. Žáci naší školy se ani ve veliké konkurenci neztratí, dělají jí čest a 
zviditelňují ji v tom nejlepším slova smyslu na všech soutěžích. Klimkovice se prostě 
staly v této oblasti pojmem. 
Blahopřejeme všem a děkujeme jim za vzornou reprezentaci naší školy i města. 
 
 
PaedDr. Marie Bártová 
SŠ prof. Z. Matějčka Ostrava – Poruba,  odlouč. pracoviště Klimkovice 
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„Nová“ školka v Klimkovicích slaví 50 let 
Většina z nás si klimkovické mateřské školy dělí na „starou“, „novou“  a  „josefovskou“.  Skutečnost je ale taková, že té „nové“ je letos 
v červnu 50 let. 
Nejdříve ale něco z historie předškolního zařízení. Jako začátek éry české školky můžeme považovat datum 3.12.1945.  Děti tehdy byly 
soustředěny do bývalého domovnického bytu v Sokolovně. Dětí se sešlo hodně, prostory byly malé a tak se 10.12.1945  školka uzavírá.  
Jako vhodná budova se jevil německý konfiskát se zahradou po paní Janálkové č.p. 203, 6.2.1946 zde byl zahájen provoz. Správcem se 
stal pan učitel Alois Kupka      a učitelkami paní Drahomíra Cibetková a paní Jindra Stará – Mihulová. Po havárii vodovodního řadu se 
děti stěhují, ale teď do domovnického bytu v zámku (nynější fotoateliér a spořitelna).  Do těchto stísněných tmavých prostor docházelo   
51 dětí. V září 1951 dochází k dalšímu stěhování do zrekonstruované budovy na ulici Hradilově (nyní Glazarové) č.p. 203. Denní režim 
se začal podobat tomu dnešnímu – celodenní pobyt i stravování – obědy byly dováženy z tzv. německé školy (nyní odborné učiliště). Pro 
velký počet dětí však byla situace neúnosná a v roce 1957 se začalo se stavbou nové mateřské školy v „Akci Z“. 
12. června 1960 byl slavnostně zahájen provoz a děti se stěhují do své školky. Byl to velmi těžký rok. Za plného provozu (56 dětí) se 
dokončovaly vnitřní i venkovní úpravy, pozemek nebyl ani oplocen.  V té době fungovali čtyři pedagogičtí pracovníci: p. Jindra 
Mihulová, Alena Lubojacká, Marie Teichmannová, Böhmová a správní zaměstnanci: p. Cetkovská, Fromeliusová, Marie Černá, Marie 
Tisovská a Bedřiška Hejcmanová.  

Od 15. října 1961 již v Klimkovicích fungují 2 mateřské školy: tato 
„nová“ na ulici 28. října a „stará“ na ulici Glazarové. Začíná 
systematická, plánovaná příprava dětí na školu.  Pracují s nimi 
kvalifikované učitelky, které musí jít s dobou. Uzavírají se patronátní 
smlouvy s Brigádami socialistické práce, slaví se významné dny, 
kterým malé děti nerozumějí, připravují se dárečky pro mezinárodní 
návštěvy. Ale i v době normalizace začaly vznikat dobré tradice – 
spolupráce s Lidovou školou umění, se Základní školou, pořádají se 
maškarní plesy. Dodnes rodiče vzpomínají na nácviky spartakiády, 
které učitelky pojaly jinak – tyto akce byly spojovány s výlety, 
stanováním, vycházkami, pořádali jsme předplavecké výcviky, chlapci 
docházeli do fotbalového kroužku, do dnešních dnů se zachovalo 
Cvičení rodičů s dětmi, stále chodíme vítat nové občánky atd. 
V devadesátých letech škola zaznamenala na čas organizační změny. 
Zrušila se kuchyň,  jídlo se dováželo z družiny, bylo zřízeno 
detašované pracoviště v družině základní školy (příprava na školu). 
V roce 2003 školka přešla do právní subjektivity s jediným 
ředitelstvím pro všechny klimkovické školky.  Za celou dobu existence 
školy se vystřídaly v jejím vedení tři paní ředitelky – Jindra Mihulová, 

Dáša Homolová a Šárka Čáňová. 
Chci věřit tomu, že našich 3.044 dětí, které během 50 let školku navštěvovaly,  si odneslo hezké vzpomínky. Za to patří poděkování 
všem, kteří pracovali ve školce ať už jako správní nebo pedagogičtí pracovníci, rodiče ze SRPŠ a mnozí další,  neboť právě v předškolním 
zařízení se jedna profese neobejde bez druhé. Také mi jistě všichni potvrdí, že předškolní věk a výchova jsou v životě dítěte jedny 
z nejdůležitějších. Proto přeji jak dětem, tak i všem zaměstnancům naší školky, aby trávili svůj čas v pohodovém prostředí a odnášeli si 
jen ty nejkrásnější zážitky. 
17. června 2010 budou dveře školy otevřeny pro všechny, kteří si chtějí zavzpomínat, prohlédnout kroniku, fotodokumentaci či 
videozáznamy. Jste srdečně zváni. 
Daria Sikorová 
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60 let od založení mezinárodní házené v našem městě 
(pokračování z květnového čísla) 
V oddíle házené byla v minulosti vždy výborná práce s mládeží a 
výchova vlastních hráčů. Podíleli se na ní obětavě mnozí trenéři, 
k nimž patřili  Antonín Kučera, Bohumil Teichmann, Miroslav 
Teichmann, Jiří Homola, Zdeněk Štebel, Milan Langer, Jiří Nitka, 
Jaroslav Sojka, Josef Mihalka, Jiří Kořínek, ing. Ivo Urbánek, 
Rostislav Číhal, Alena Bajgarová, Petr Bílý, David Kubalák, Radim 
Neuwirth a Petr Biener. Jejich zásluhou měl oddíl házené dostatek 
mladých hráčů. V posledních letech se mládeži věnují Zdeněk 
Zbořil, Michal Janečka, Michal Zbořil a Jaroslav Maršálek.   
V roce 1970 se trenéru Jiřímu Nitkovi podařilo dát dohromady 
novou generaci žáků, která se díky jeho trpělivé práci stala jednou 
z nejúspěšnějších v historii oddílu a vyrostla z ní řada vynikajících 
házenkářů, jako např. Miroslav Bajgar, Vladimír Surý, Vladimír 
Nykl, Rostislav Číhal, Petr Štebel, Lumír Podolský, Zdeněk Mazur, 
Miroslav Prokeš a další. Družstvo vytvořilo výborný kolektiv a 
výsledky nenechaly na sebe dlouho čekat. Již v r. 1972 zvítězilo 
toto družstvo starších žáků v okresním přeboru a postoupilo do 
krajského přeboru, který se hrál ve dvou skupinách. V sezóně 
1972/1973 zvítězili bez jediné porážky ve své skupině a o postup 
na mistrovství ČSR se utkali s vítězem druhé skupiny PS Olomouc. 
Ve dvoukolové kvalifikaci o titul přeborníka kraje dokázali PS 
Olomouc dvakrát porazit a zúčastnili se finále přeboru ČSR 
v Chrudimi, kde vybojovali stříbrné medaile za vítězným 
Gottwaldovem. Trenér Jiří Nitka v rozhovoru, který pak poskytl 
deníku Nová Svoboda, vzpomíná, že v turnaji mohlo družstvo 
dokonce zvítězit. V úvodu totiž remizovalo s Gottwaldovem a 
Žatcem. Družstvo však společně s vítězem postoupilo do finále 
přeboru ČSSR v Prešově. Rovněž v tomto finále byli naši starší 
žáci velmi úspěšní a vybojovali druhé místo, když dokonce porazili 
pozdějšího vítěze domácí Tatran Prešov 14:12 a také mistra ČSR 
TJ Gottwaldov 13:12! Nešťastná porážka s posledním Martinem 
rozdílem jediné branky 15:16, když Martin dal vítěznou branku 
z posledního devítimetrového hodu, odsunula naše družstvo na 
druhou příčku. Hráč Miroslav Bajgar vzpomíná, že v tomto utkání 
jim vůbec nepřáli rozhodčí z Olomouce. Nejlepším střelce tohoto 
finále ČSSR se stal náš hráč Vladimír Surý, Miroslav Bajgar byl 
třetím nejúspěšnějším střelcem mistrovství. Ale jak trenér Jiří 
Nitka, tak Miroslav Bajgar zdůrazňují, že oba úspěchy jsou 
výsledkem výborných výkonů celého družstva. Hlavní zásluhu na 
tomto úspěchu však měl trenér Jiří Nitka, který se družstvu 
opravdu obětavě věnoval. Na fotografii z r. 1973 si družstvo 
starších žáků můžeme připomenout: 

 
 
Zadní řada zleva: vedoucí družstva Zdeněk Štebel, trenér Jiří 
Nitka, hráči – Zdeněk Mazur, Lumír Podolský, Miroslav Bajgar, 
Vladimír Nykl 
Přední řada zleva: Miroslav Prokeš, Václav Augustin, Rostislav 
Číhal, Vladimír Surý, Petr Štebel a Zdeněk Ráček 
Rosťa Číhal, kterého většina diváků zná již jen jako výborného 
hráče, v tomto družstvu stál v brance a nevedl si vůbec špatně. 
Jako brankář zaskakoval občas i později a úspěšně. Svými výkony 
někteří hráči na uvedených mistrovstvích na sebe výrazně 
upozornili a Vladimír Surý, Miroslav Bajgar a Vladimír Nykl byli 
zařazeni do výběru Severomoravského kraje. Nejvýrazněji se však 

prosadil Miroslav Bajgar, kterého si – již jako dorostence – všimli 
trenéři reprezentačního družstva ČSSR do sedmnácti let. 
Absolvoval s reprezentací několik soustředění a byl vybrán do 
družstva na mezinárodní turnaj Družba v tehdejší Německé 
demokratické republice. Velmi úspěšné sportovní kariéře tohoto 
výjimečného hráče budeme věnovat samostatné pokračování naší 
historie. Vždyť od svých 17 let již „pendloval“ mezi dorosteneckým 
a mužským družstvem a postupně se stával obávanou spojkou 
nejen v našich soutěžích, ale i v národním týmu mužů ČSSR. 
Prakticky celé uvedené družstvo starších žáků přešlo v r. 1973 do 
kategorie dorostenců. Trenér Jiří Nitka s družstvem zůstal a jak 
vzpomíná, začínali znovu „od píky“ v nejnižší soutěži, protože 
oddíl házené neměl několik let dorostence v soutěži. Většina hráčů 
se pak stala velkou posilou družstva mužů. 
Družstvo mužů se v té době již zcela ve druholigové soutěži 
„zabydlelo“ a dosahovalo velmi dobrých výsledků. V sezóně 
1972/73 a 1973/74 se umístilo na 8. místě. Umísťovalo se také na 
předních místech ve velmi silně obsazených turnajích, na kterých 
startovala družstva nejen z II. ligy, ale i z první ligy a juniorská 
reprezentace ČSSR. V této souvislosti nemohu nezmínit velmi 
kvalitně obsazený turnaj „O pohár města Ostravy“ v prosinci 1973 
v ostravské hale TATRAN za účasti juniorské reprezentace ČSSR, 
prvoligových Gumáren Zubří a Strojáren Martin ze Slovenska. 
V prvním utkání jsme sice podlehli družstvu Strojáren Martin 
13:11, ale pak už jsme po výborných výkonech porazili juniory 
ČSSR 13:11 a Gumárny Zubří 17:16. V tomto turnaji jsme zvítězili 
se 4 body a skórem 41:40 před juniory ČSSR, kteří také získali 4 
body a měli skóre 33:32, na 3. místě se umístili házenkáři 
z Martina se 3 body a na 4. místě Gumárny Zubří s 1 bodem. 
V tomto turnaji hrál ve vynikající formě Antonín Kukučka, 
který z uvedených 41 branek vstřelil 24, z toho pak juniorskému 
reprezentačnímu brankáři Jánu Packovi 9! Tento dvoumetrový 
dlouhán, později také výborný brankář národního družstva mužů, 
po Tondových chytrých střelách k pravé tyči „na zem“ znechuceně 
z brány odešel na střídačku.  
Připomeňme si tohoto vynikajícího hráče na jedné z fotografií. 
Antonín Kukučka je na ní zachycen  na našem hřišti v utkání 
s Baníkem Ostrava: 

Věnujme nyní 
trochu více 
pozornosti tomuto 
házenkáři, který je 
po právu označován 
za vůbec nejlepšího 
hráče v historii 
klimkovické házené. 
S házenou začínal 

v žákovském 
družstvu v roce 1954 
a přesto, že nebyl 
postavou nejvyšší, 
postupně se stával 

dirigentem 
družstev, v nichž 
hrál a také 

obávaným střelcem. Dokazoval to již v dorosteneckém věku, kdy 
hrál v r. 1960 v družstvu starších dorostenců na mistrovství 
republiky v Písku a pomohl vybojovat skvělé stříbrné medaile. 
Vojenskou prezenční službu absolvoval ve slovenské Dukle 
Pezinok, kde získal cenné zkušenosti v naší nejvyšší prvoligové 
soutěži. Po návratu do Klimkovic v r. 1963 o tohoto hráče 
s mimořádnou schopností a citem pro rozehrávku míče, 
nenapodobitelné přihrávky na pivotmany a prakticky přes celé 
hřiště křídelním útočníkům, s velmi dobrou technickou střelou ze 
střední vzdálenosti a neuvěřitelným periferním viděním, projevil 
velký zájem prvoligový Baník Karviná 1. Máj a některé další kluby. 
Tonda však zůstal v Klimkovicích a stal se na mnoho let doslova 
„mozkem“ a tvůrcem hry tehdejšího družstva mužů. Mnohokrát 
byl vyhlášen nejlepším hráčem, či střelcem turnajů a v nejednom 
utkání mu byla soupeři nasazena důsledná osobní obrana. V roce 
1973 se mistrovské druholigové utkání s Maloměřicemi na 
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domácím hřišti stalo jeho jubilejním tisícím zápasem. Blahopřáli 
mu nejen spoluhráči a hráči soupeře, funkcionáři oddílu, ale také 
fanoušci ocenili Antonína Kukučku zaslouženým potleskem. 
Nehrál však výborně pouze házenou. Sportovní příznivci ho znají 
také jako velmi dobrého fotbalistu, hokejistu a hráče stolního 
tenisu. Několik soutěžních ročníků hrál souběžně jak házenou, tak 
i kopanou za družstvo mužů TJ Klimkovice.      
Házená je především kolektivním sportem, kde záleží na výkonu 
každého hráče včetně brankáře. Družstvo mužů bylo v době 
aktivního působení Antonína Kukučky složeno z řady výborných 
individualit. Ty je však zapotřebí dát na hřišti dohromady, aby své 
schopnosti daly ve prospěch celého družstva. Tonda tuto 
výjimečnou schopnost měl a spolu s trenérem Jiřím Homolou 
dokázali vytvořit skutečně partu nejen hráčů, ale zejména 
kamarádů , kteří by na hřišti nechali duši. Právě to mnohdy 
rozhodovalo o tom, že muži dokázali zvítězit i nad družstvy 
z vyšších soutěží. Jsem přesvědčen, že kdyby Tonda přijal nabídku 
prvoligového Baníku Karviná, byla by jeho sportovní kariéra ještě 
lepší. 
Po ukončení aktivní hráčské činnosti hrál ještě řadu let za 
družstvo „staré gardy“, s nímž prožil nejeden úspěch nejen na 
turnajích doma, ale i v zahraničí. Jen obtížně družstvo mužů po 
jeho odchodu hledalo jiný způsob hry. Nikdo ho totiž z tehdejších 
hráčů nedokázal úplně nahradit. Antonínu Kukučkovi bude 
v historii klimkovické házené patřit vždy jedno 
z nejpřednějších míst. 
Družstvo mužů i s Antonínem Kukučkou připomenu na fotografii 
z roku 1972: 

 
V horní řadě stojí zleva:  předseda oddílu Stanislav Neuwirth, 
hráči Bohumil Adámek, Dušan Adámek, Antonín Kukučka, Karel 
Kotala, Jaromír Štebel, Stanislav Košař a trenér Jiří Homola 
Ve spodní řadě zleva jsou: Jan Surý, Jaroslav Sojka, Jiří 
Hudeček, Stanislav Janečka, Vladimír Peřina a Jiří Haas. 
 
V roce 1975 došlo k radikální reorganizaci soutěží 
v československé házené. Nejvyšší soutěží pro celou republiku 
zůstala 1. liga mužů a žen, dále byly vytvořeny pro Českou 
republiku a Slovenskou republiku národní ligy mužů a žen a II. 
ligy byly zrušeny. Dalšími soutěžemi pak byly krajské a 
okresní přebory. Naši muži od tohoto roku hráli krajský přebor.  
Při utkáních, a to nejen  ve druholigové soutěži, jsme prožili řadu 
zážitků, na které se dodnes mezi bývalými hráči často vzpomíná a 
rád bych se podělil alespoň o jeden z nich. Jeli jsme 
k mistrovskému druholigovému utkání do Dvora Králové vlakem 
už v sobotu, protože se hrálo v neděli dopoledne. Alespoň jsme 
měli možnost navštívit známé Safari. Po celou sobotu a celou noc 
na neděli silně pršelo a škváro-pískové hřiště bylo před zahájením 
utkání jedno bahniště, do kterého jsme se doslova bořili. Míčem 
klepnout vůbec nešlo. Jednou větou – terén pro mistrovské utkání 
byl zcela nezpůsobilý. Jiného názoru byl ale rozhodčí p. Mádlo, 
který rozhodl, že utkání zahájí a během krátké doby je schopen 
situaci posoudit. Přes nepříznivé počasí (stále totiž pršelo) se na 
utkání přišlo podívat hodně diváků. Úroveň utkání odpovídala 
terénu, za chvíli byli téměř všichni hráči na hřišti nejen mokří, ale 
také černí od škváry, míč byl těžký, „napitý vodou“ a  doslova 
obalený černou břečkou. Přesto rozhodčí nechal v utkání 
pokračovat. Běžela snad dvacátá minuta, stav byl, tuším 4:2 pro 
domácí, když došlo k potyčce mezi našim Dušanem Adámkem a 
hráčem domácích. Ten Dušanovi nastřelil úmyslně míč do 

obličeje, takže se s očima plnýma špíny nemohl bránit. Velmi 
dobře ho ale zastoupil bratr Bohumil, který přiběhl k hráči Dvora 
Králové, „perfektním chvatem“ si ho držel v předklonu a svoji 
levačkou mu jako mlátička naděloval do břicha jeden boxerský 
hák za druhým - však jsme mu pak také dlouho přezdívali 
„klimkovická mlátička“ (snad se Bohouš na mne nebude pro to 
zlobit). Jenže to už se na nás  vrhli jak domácí házenkáři, tak 
mnozí diváci, někteří do nás tloukli i složenými deštníky. 
Nemeškali jsme a prchli jsme za trvalých potyček a bitek i 
s vedoucím družstva, který také zastupoval trenéra Jiřího Homolu 
(ten s námi tehdy jet nemohl), ing. Ladislavem Bestou do šatny, 
kde jsme se zamkli.  Rozhodčí p. Mádlo přišel ke dveřím a vyzval 
nás do 5 minut k návratu na hřiště, jinak utkání ukončí a bude vše 
řešeno na Soutěžně technické komisi Českého svazu házené 
v Praze se všemi důsledky pro nás. Kapitán Karel Kotala se zeptal, 
zda je ochoten někdo hrát za této situace dál. Samozřejmě jsme se 
nechtěli nechat dál mlátit a rozhodli jsme se již v utkání 
nepokračovat a odjet. V Praze rozhodli utkání opakovat a Karel 
Kotala byl disciplinárně potrestán zbavením funkce kapitána. 
K opakovanému utkání jsme již z finančních důvodů cestovali 
v noci a šli z vlaku prakticky přímo na hřiště. Podlehli jsme, ale 
utkání s Dvorem Králové byla vyrovnaná a doma jsme porážku 
oplatili. Kapitánem družstva byl pak na hráčské schůzce zvolen 
Jiří Hudeček, který ji vykonával prakticky až do konce své aktivní 
činnosti. Podobně málem skončilo také jedno mistrovské utkání 
v Třinci, kde to chvílemi připomínalo boxerský zápas, než 
házenou. Tady se však naštěstí utkání dohrálo. V utkáních 
s Třincem byly známy potyčky mezi našim hráčem Antonínem 
Teichmannem a třineckým pivotmanem Janíkem, který byl v té 
době snad nejlepším pivotem ve II. lize.  
V roce 1974 oslavil náš oddíl házené 25 let od přechodu na 
mezinárodní házenou. 30. března se uskutečnila slavnostní schůze 
v sokolovně, při které mnozí z těch, kteří se zasloužili o rozvoj 
házené v Klimkovicích, převzali vyznamenání. Na hřišti se pak 
uskutečnila řada hodnotných doprovodných akcí. 
Družstvo mužů doznalo v této době řadu změn, z hlediska složení 
družstva bohužel k horšímu. V roce 1973 odešel do prvoligového 
Baníku Karviná výborný křídelní útočník  
Jaroslav Hudeček, který zde plných 14 let patřil k oporám tohoto 
předního československého družstva. To bylo velmi citelné 
oslabení, protože naše hra byla založena právě na rychlých 
útocích, zakládaných ponejvíce Antonínem Kukučkou. Jeho 
přihrávky rychlým křídelním útočníkům Jaroslavu Hudečkovi, 
Vladimíru Peřinovi, Rudolfu Drahošovi a dalším hráčům byly 
neuvěřitelně přesné a naše družstvo tím skutečně vynikalo, 
dosahovali jsme spoustu „levných“ gólů z „trháků“. V polovině 
sedmdesátých let pak odešli vyzkoušet své umění do 
druholigového Baníku Ostrava další velmi dobří hráči – Rudolf 
Drahoš a Jan Michalčák, do Karviné odešla další spojka a obranář 
Jaroslav Pantálek. To se nemohlo neodrazit na výkonnosti 
družstva mužů. Ale náš oddíl nikdy nebránil talentovaným a 
dobrým hráčům v jejich dalšímu výkonnostnímu růstu, a 
umožňoval jim hrát za oddíly ve vyšších soutěžích. 
V letech 1975 až 1977 bylo družstvo mužů vybráno do tzv. „Ligy 
přátelství“, která se hrála v zimních měsících a jejím smyslem byla 
společná soutěž severomoravských družstev a družstev z oblasti 
polských Katowic. Utkání se hrála samozřejmě v halách. Z naší 
oblasti byla zařazena do zimní soutěže družstva Tatry Kopřivnice, 
Nového Jičína, TJ Rožnov p/R a Sokola Klimkovice. Systém byl 
turnajový a vždy dvě naše družstva jela na dva dny do Polska a 
naopak dvě polská družstva cestovala k nám na Severní Moravu. 
U nás pískali vždy polští rozhodčí a v Polsku opět naši rozhodčí. 
My jsme tvořili dvojici s Rožnovem a vytvořili jsme s chlapy 
z Valašska výbornou partu. Liga přátelství byla skutečně velmi 
dobrou konfrontací naší a polské házené, stala se osvědčenou 
formou výměny zkušeností a navazování nejen klubových, ale i 
osobních přátelských vztahů. 
 
(Pokračování v dalším čísle Zpravodaje) 
 
Z dochovaných podkladů a vzpomínek hráčů zpracoval předseda 
oddílu házené Ing. Jiří Hudeček
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Naši badmintonisté zakončili další velmi úspěšnou sezónu  
ziskem šesti medailí na přeborech republiky 
A opět bylo co hodnotit. Výčet úspěchů z krajských přeborů by byl velmi dlouhý. Nezbývá než jen vyjmenovat úspěšné hráče, kteří 
získali medailová umístění v jednotlivých kategoriích od třináctiletých až po juniory. Honza Somerlík, Michal Vašátko, Dominika 
Budzelová, Nikol Lochmanová, Zuzka Bláhová, Filip Budzel, Tomáš Komár,  Kuba Gamon a z nich  nejúspěšnější Marta Jančatová. 
Tímto výčtem nemusíme skončit, badmintonisté se výrazně prosadili i na republikových přeborech, kde získali několik předních 
umístění, včetně zisku medailí a titulu mistra republiky. Těchto vynikajících výsledků dosáhla Marta Jančatová ziskem titulu mistra 
republiky družstev žáků v dresu TJ Orlová Lutyně a dalším titulem ve čtyřhře a bronzovou medaili ve smíšené čtyřhře na přeboru 
republiky patnáctiletých.  
Další naší letošní úspěšnou medailistkou je Katka Tomalová, která získala titul přebornice republiky družstev juniorů v dresu Astra ZM 
Praha a dvě bronzové medaile  na přeboru České republiky v kategorii devatenáctiletých.  
Ve šlépějích našich nejlepších závodnic kráčí naši mladí hráči Dominika Budzelová, Honza Somerlík a Michal Vašátko, kteří se prosadili 
na mistrovství republiky třináctiletých hráčů do první desítky.  
Zde se ukazuje velmi dobrá práce našich trenérů, kterým patří dík za jejich celoroční práci s mládeží, hlavně s těmi začínajícími, kteří 
teprve pronikají do tajů tohoto krásného sportu. A že to dělají dobře, svědčí stále narůstající zájem mládeže z Klimkovic a okolí.  
Jmenovitě bych za celoroční péči o děti poděkoval trenérům: Evě Hanzlové, Jirkovi Halfarovi, Honzovi Martinčákovi, Honzovi 
Komárovi, Ladislavu Kyselému, Jirkovi Somerlíkovi a Jirkovi  Vašátkovi.  

 
Petr Večerka 
 

Základní škola opět podpořila Parčík 
Dne 24. 11. 2009 a 27. 4. 2010 jsme se snažili získat peníze pro Parčík. Bylo informační odpoledne a my jsme rodičům představovali 
fotografie, které mohli shlédnout v prostorách školy. Sbírka se týkala lanovky, která v Parčíku ještě chybí. Nejsou peníze. Proto jsme 
oslovili každého rodiče a ukázali jim na obrázku lanovku, která by se v Parčíku hodila. Maminky ze sdružení Želvička chtějí lanovku 
postavit pro starší děti, které by na ní jezdily. Do projektu Parčík se naše škola zapojovala už mnohokrát, ale chtěli jsme tentokrát 
přispět i finanční částkou a pomoct dosáhnout 139 tisíc, které na lanovka stojí. Paní učitelka nás oslovila, a řekla, čeho se projekt týká. 
Sbírky se zúčastnili žáci 8. A – Adam Šára, Petr Skála, Petr Lazecký, Nikol Lochmanová, Leona Grzychová. Vybrali jsme 2.700,-  + 
3.403,-Kč. Děkujeme  našim  rodičům za jejich peníze, kterými přispěli k realizaci lanovky v Parčíku. 
 N. Lochmannová, L. Grzychová 
 

Den pro Parčík III.  -  19.6.2010 park v Klimkovicích 
Pro nepřízeň počasí byla tato akce v květnu zrušena.  
Takže druhý pokus jak vydělat na další herní prvek na dětské hřiště. 
 

14:00 Divadélko Košatka 
14:45 Diskoška s klaunicí 
15:00 Záchranářský policejní pes 
15:30 Děti všech našich MŠ, Břišní   
            tanečnice 
16:15 Mažoretky a Dražba lanovky a  
            Břišní tanečnice 
16:45 Evergreen Band 
17:15  Diskoška s klaunicí 
17:30 Motorkáři 
18:00-22:00 Hity 70. 80. a 90. let 

Doprovodné programy: 
Příběhy z Večerníčků – stezka plná 
aktivit! 
Městská policie Ostrava s ukázkou 
techniky! 
Bleší trh! Loďkování! 
Adrenalinové sporty pro zdatnější! 
Prodej ručně malovaných triček, tašek! 
Malování na obličej! 
Občerstvení pro velké i malé! 

 
 
                                                                                                                                Tento program pro Vás připravilo Rodinné centrum Želvička                       
                                                                                                                                Klimkovice ve spolupráci s městem Klimkovice a za přispění  
                                                                                                                                členů MO ČSSD, MS ODS a MO KDU-ČSL. Celou akcí se snažíme  
                                                                                                                                přispět k pořízení lanovky v Parčíku - svou účastí podporujete   
                                                                                                                                volnočasové aktivity svých dětí! 
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Společenská rubrika 
Vítáme nové občánky našeho města: 

Hynek Batko a David Peníška 
 

 

Kino Panorama Klimkovice  
Kino.Klimkovice@seznam.cz, tel. 556 420 036, www.mesto-klimkovice.cz 
  
MAMAS  &  PAPAS                                   Středa 9. června v 19:00 
Intimní velkofilm Alice Nelis. Mozaika osudů několika 
manželských či partnerských dvojic, které v určitém zlomovém 
bodě života řeší otázky rodičovství. Hrají: Zuzana Bydžovská,  
Martha Issová, Filip Čapka, Zuzana Čapková, Michal 
Čapka,Václav Jiráček, aj. 
Dop.přístupnost od 12 let, ČR, 110 minut.             60,-Kč 
 
 
KUKY SE VRACÍ                                   Pondělí 14. června v 18:00 
Kombinace hraného a animovaného filmu, plného akčních scén a 
vtipných dialogů. Dobrodružný, rodinný příběh o plyšovém 
medvídku jménem Kuky. Hrají: Zdeněk Svěrák, Jiří Macháček, 
Petr Čtvrtníček, Pavel Liška, Oldřich Kaiser, Ondřej Svěrák, 
Kristýna Fruitová, Jiří Lábus, aj.  Režie: Jan Svěrák. 
Mládeži přístupno, ČR, 95 minut.                                                60,-Kč          
 
 

SOUBOJ TITANŮ                                    Středa 16. června v 18:00  
Boj mezi muži a bohy opět začíná. Hlavním hrdinou je Perseus, 
syn boha vychovávaný člověkem. Dobrodružný, fantasy. 
Širokoúhlý. Mládeži přístupno, USA, 110 minut.                    60,- Kč 
                                           
DOKTOR OD JEZERA HROCHŮ      Středa 23. června v 19:00  
Nová česká filmová komedie na motivy knižní předlohy Miloslava 
Švandrlíka v režii Zdeňka Trošky.  Hrají:  Jaroslav Šmíd, Eva 
Holubová, Tereza Bebarová, Jiří Langmajer Adéla Gondíková, 
Markéta Planková, Bob Klepl, Zuzana Slavíková, Miroslav 
Vladyka, Sandra Pogodová, aj. 
Mládeži přístupno, ČR, 120 minut.                                             65,- Kč 
                                           
SRPEN:                                          ZÁŘÍ:                                    
25.8.  Jak vycvičit draka        8.9.  Kuky se vrací 
30.8. Toy Story 3: Příběh     20.9. Shrek 3: Zvonec  a konec              
           hraček                               22.9.Kajínek 
  

Agentura Relax při Sanatoriích Klimkovice 
Úterý 1. 6. v 19,30 společenský sál – promítání filmu 
Stínu neutečeš - Pátrání po rodinném tajemství, které je ukryto 
v minulosti.                               60,-Kč 
Středa 2. 6. v 19,30 h společenský sál 
Divadelní představení Bernard Slade (Překlad: Rostislav Černý): 
Úlet v podání ochotnického souboru  „Divadlo bez portfeje“ 
z Nového Jičína. Tématem hry je manželská nevěra. Čtveřice 
přátel se každoročně setkává v New Yorku, aby spolu strávili 
víkend.Všichni jsou ve věku, kdy už je unavuje stereotyp 
manželství a touží poznat po svém tu lákavou možnost být 
nevěrný.                                                                              60,-Kč 
Čtvrtek 3. 6. v 19,30 - předsálí spol. sálu 
Posezení s písničkou a harmonikou    vstupné dobrovolné  
Pátek 4. 6. v 18,15 kolonáda 
Přehlídka souborů ZUŠ Klimkovice "Hrajeme spolu rádi" 
vystoupí žáci přípravné hudební výchovy, akordeonový soubor, 
akordeonový a flétnový soubor mladších žáků, kytarový soubor, 
flétnový soubor, Klimkovický soubor akordeonů a fléten, žáci 
tanečního oboru.                                                     vstupné dobrovolné 
Neděle 6. 6. v 19,30 kolonáda 
Klarinetový a houslový recitál.  Adam Malík – klarinet, 
Marie Korpasová – housle.Spoluúčinkují: Mgr. Lukáš Michel a 
Mgr.Jiří Janík – klavír.                                                                  50,-Kč 
Úterý 8. 6. 15,15  -  společenský salonek 
Něco o historii Klimkovic - přednáší bývalý kronikář 
Klimkovic A. Hub                                                              10,-Kč 
  v 19,30 společenský sál - promítání filmu 
Lítám v tom - Hrdina komedie s hlavou v oblacích neochvějně 
míří za splněním životního snu, jenže život bývá pěkná mrcha. 
Režisér Jason Reitman se tentokrát zahleděl do stoprocentního 
sobce a to tak neodolatelně, že stvořil jeden z nejlepších filmů 
uplynulého roku (nominace na Zlatý glóbus za nejlepší herecký 

výkon, herecké pro Veru Farmigu a Annu Kendrick, za nejlepší 
režii, adaptovaný scénář a především za nejlepší film).          60,-Kč 
Středa 9. 6. v 19,30 -  společenský sál 
Premiéra cestovatelského pořadu Réunion a Mauritius. 
Videozáznam v HD rozlišení z cesty manž. Neuwirthových po 
ostrovech v Indickém oceánu.               45,-Kč 
Pátek 11. 6. v 18,15 společenský sál 
Večer tance a hudby -  vystoupí žáci tanečního a hudebního 
oboru ZUŠ Klimkovice 
Úterý 15. 6.  v 19,30 -  společenský sál – promítání filmu  
Nějak se to komplikuje.              60,-Kč 
Středa 16. 6.  v 19,30 společenský sál 
Kolem Islandu za 8 dní –video reportáž z cesty manž. 
Sedláčkových na Island  v létě 2005. Od 19 hod. výstavka 
materiálů z cesty.                45,-Kč 
Neděle 20. 6. v 19,30 h kolonáda 
Taneční show Tanečního klubu Trend p. Jaromíra Riedla, 
exhibice společenských i latinskoamerických tanců ( taneční páry 
od dětských až po tř. mezinárodní )                             60,-Kč 
Úterý 22. 6. v 19,30 -  společenský sál – promítání filmu 
Kawasakiho růže  
Čtvrtek 24. 6. v 19,30 kolonáda 
Nestárnoucí písně  60. – 80. let v podání mladého 
přerovského zpěváka  a keyboardisty Davida Školoudíka.      50-Kč 
Neděle 27. 6. předsálí spol. sálu 
Posezení s písničkou a harmonikou    vstupné dobrovolné  

   
Tel. 556 422 360,  603 427 825, 602 568 131 

Taneční večírky - vstupné 30,-Kč: 
každé pondělí a pátek 19 - 22 h - předsálí spol. sálu 

každou sobotu 19 - 23 h - předsálí spol. sálu 
sedlacek-relax@quick.cz 

 
Agentura Relax pro Vás zajišťuje předprodej vstupenek a dopravu do ostravských divadel. Odjezd vždy od Kovo Vůjtek, 
doprava jednotná 100,-Kč. Na vstupenky je možná sleva 50% pro studenty, důchodce a ZTP. Informace na tel. 556 422 360 – paní 
Řeháčková. 
 

Pátek 11.6.2010 
Divadlo A. Dvořáka  odjezd v 17:45 

W. A. Mozart – FIGAROVA SVATBA – komická opera uváděná 
v češtině v přebásnění Jaromíra Nohavicy – vstupenky v přízemí 
14. a 15. řada za 160,-Kč. Celková cena 260,-Kč, po slevě 180,-Kč. 

Středa 23.6.2010 
Divadlo J. Myrona – odjezd v 18:15 

F. Hervé – MAMZELLE NITOUCHE – opereta – vstupenky 
v přízemí 19. a 20. řada za 170,-Kč.  

Celková cena 270,-Kč, po slevě 185,-Kč 
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Rodinné centrum Želvička 
2.patro MěÚ v Klimkovicích, Lidická 1. Tel. 606 905 026, herna 773 182 082, rc.zelvicka@seznam.cz, www.zelvicka.info 
Herna je otevřena v uvedené dny od 9:00 do 11:30 hod., dopolední program začíná v 9:30 hod. 
Vstupné je 30,-Kč není-li v programu uvedeno jinak. 

Úterý  1.6. DEN DĚTÍ S ROZÁRKOU 

Středa  2.6. KLUB KOJENCŮ 
– písničky a říkanky pro děti do 1 roku 

Čtvrtek  3.6. ROZÁRČINA ŠKOLIČKA  
– poznáváme barvy, tvary, zvířátka 
 

Neděle  6.6. TÁTA DNESKA FRČÍ  
– zábavné odpoledne pro celou rodinu, více 
na www.zelvicka.info 

Úterý  8.6. ŽELVÍČATA HÝBEJME SE  
– cvičení s vařečkami 

Středa  9.6. KURZ MASÁŽÍ DĚTÍ - jen pro objednané 

Čtvrtek  10.6. MAŇÁSKOVÉ DIVADÉLKO 

Úterý  15.6. KAŠPÁRKOVINY  
– uděláme si rámeček na fotku 

Středa  16.6. KLUB KOJENCŮ – poradna vývoje dětí do 
1 roku,vede fyzioterapeutka Markéta 40,- Kč 

Čtvrtek  17.6. HRAJEME SI , ZPÍVÁME SI 

Úterý  22.6. ŽELVÍČATA HÝBEJME SE  
– cvičení s novinami 

Středa  23.6. KURZ MASÁŽÍ DĚTÍ - jen pro objednané 

Čtvrtek  24.6. ROZÁRČINA ŠKOLIČKA  
– poznáváme barvy, tvary, zvířátka 

Úterý  29.6. KAŠPÁRKOVINY – tvoření ze šuplíku 

Středa  30.6. KURZ MASÁŽÍ DĚTÍ - jen pro objednané 

 
POVÍDÁNÍ O PŘÍPRAVCÍCH Z MRTVÉHO MOŘE 

PRO MAMINKY A DĚTI 
v úterý 15. 6. 2010 v 10.00 hod. v herně. 

Pro všechny je přichystán dárek.
  

Základní umělecká škola v Klimkovicích a SRPDŠ 
zve všechny rodiče a přátele školy 

na přehlídku souborů 
HRAJEME SPOLU RÁDI - pátek 4. června 2010 v 18,15 hodin, kolonáda Sanatorií Klimkovice. 

na koncert tanečního a hudebního oboru 
VEČER TANCE A HUDBY - pátek 11. června 2010 v 18,15 hodin, divadelní sál Sanatorií Klimkovice. 

 
 

Mirek Šproch pro čtenáře Zpravodaje: 
 
Chladný dech 
V Evině rouše 
uprostřed vřídla 
podobna mouše 
chránila křídla. 
 

V té horké lázni 
nemrzlo tělo 
ve velké bázni 
díl tepla chtělo. 
 

Už mlha stoupá 
odění nemá 
na slova skoupá 
ústa snad němá. 
 

Zahal svou nevinu 
to dobrý skutek 
však lapen při činu 
raději utek. 
 

Zima tak chladná 
sesedla z mraku 
a radost žádná 
z jejího zraku. 
 

S vílou na moutě 
tančit v objetí 

mít ji v chomoutě 
bývá prokletí. 
 

V Evině roušce 
při chladném ránu 
smrtelné zkoušce 
víla šla k pánu 
 
Hadrová panenka 
Hadrová panenka  
zavřela očka  
natáhla ručky  
jak hbitá kočka.  
 

Plátěná tvář  
plna stínu  
kdo zradil ten  
pozná vinu.  
 

Sluníčko zapadlo  
ztratila šanci  
plstěné botičky  
nevyzve k tanci.  
 

V deštivém večeru  
tu smutně pláče  
a osud losoval  
s pocitem hráče. 

 
 
Zrcadlo 
Nastav zrcadlu 
svou lepší tvář 
řekne ti pravdu 
ne není lhář. 
 

Ukáže krásu 
však jen tu zřejmou 
otisky duše 
těžko se sejmou. 
 
 
Černá myšlenka 
Tvé černé svědomí 
zpytuje ráno 
kdys poznal touhu 
v kameni psáno. 
 
Bez něj by nebyly  
rány a bolesti 
chyběly chtíče 
a taky neřesti.
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Město Klimkovice pro Vás v červnu připravuje tyto akce: 
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Zpravodaj vydává Městský úřad Klimkovice, Lidická 1, 742 83  Klimkovice, www.mesto-klimkovice.cz, 
evidován Ministerstvem kultury ČR pod ev. číslem MK ČR E 10190. Inzerci, příspěvky přijímáme na kis@mesto-klimkovice.cz, 

 tel 556  420 005 – Alice Chlebovská. Redakce si vyhrazuje právo na zkrácení a úpravu článků, 
 v plném rozsahu jsou články uvedeny na webových stránkách města. Náklad 1.450 ks. 

Uzávěrka vždy do 15. předcházejícího měsíce. Tisk: Repronis, ul. Teslova 2, Ostrava 


